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„Náklady na topení navíc 200 tisíc, elektřina 300 tisíc.
Vláda vám dá 15 tisíc.“ Tarif zničen v TV

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Naklady-na-topeni-navic-200-tisic-elektrina-300-tisic-Vlada-vam-da-15-tisic-
Tarif-znicen-v-TV-712284

25.8.2022 2:36 odp. | On-line

„Meziročně se lidem zvýší náklady na topení plynem o sto,

ale spíše dvě stě tisíc. U elektřiny dvě stě až tři sta tisíc.

Jestli někdo dostane pět, deset anebo patnáct tisíc…“ sfoukl

slova vlády o významné pomoci prostřednictvím

„úspornému tarifu“ energetický expert Vladimír Štěpán ve

vysílání CNN Prima News. „Vezměte si, za jaký ceny se

prodává dneska plyn ve světě: Alžír a Maroko 10 korun,

Indie 10 korun, v Americe 4 koruny, Rusko pro průmysl 2

koruny… U nás 80 korun,“ jmenoval pak s tím, že je to

jasná „chyba této vlády“. Ekonom Lukáš Kovanda míní, že

by tu jednoduché řešení bylo. EU jej ale nebude chtít slyšet.

Foto: Repro Youtube

 
Popisek: Konference o plynu a energiích

reklama
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Je finální podoba Síkelova úsporného tarifu dostatečná?

Je dostatečná

1%

Není dostatečná

99%

hlasovalo: 2107 lidí

Kovanda ke schválenému vládnímu „úspornému tarifu“ ve vysílání

CNN Prima News směřoval kritiku s tím, že půjde do značné míry i o

„házení peněz do černé díry“, jelikož veřejné finance půjdou stejně

plošně na energie chudým samoživitelům i samoživitelkám a

důchodcům jako vysokopříjmovým domácnostem. I kdyby se

středněpříjmové či bohatší domácnosti chtěly vzdát této podpory ve

prospěch potřebným, poukázal, že to není kvůli automatickému

započtení příspěvku možné.

„Je to v té plošnosti kopírování opatření, které dělala Babišova vláda

a tato nebyla po osmi měsících vlády schopna přijít se zacíleným

adresným opatřením, které ještě na začátku letošního roku

slibovala,“ kritizoval.

Štěpán poté poukázal na to, že tato podpora, která podle vládou

schválené podoby takzvaného úsporného tarifu bude v průměrné výši

zhruba 15 000 korun, z nichž letos domácnosti dostanou asi 4000

korun, příliš lidem s řešením extrémního růstu cen energií

nepomůže.

Vysílání CNN Prima NEWS ZDE

„Meziročně se lidem zvýší náklady na topení plynem o sto, ale spíše

dvě stě tisíc. U elektřiny dvě stě až tři sta tisíc. Jestli někdo dostane

https://cnn.iprima.cz/vysilani
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pět, deset anebo patnáct tisíc… to příliš nepomůže,“ upozornil.

Fotogalerie: - Cestou energetické bezpečnosti

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Cestou-energeticke-bezpecnosti-13248#1
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Cestou-energeticke-bezpecnosti-13248#2
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Cestou-energeticke-bezpecnosti-13248#3
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Cestou-energeticke-bezpecnosti-13248#4
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Cestou-energeticke-bezpecnosti-13248#5
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Zdaleka podle něj nepůjde o problém jen pro nízkopříjmové a

problém prý těžce dolehne i na středněpříjmové domácnosti. „Když k

tomu připočteme extrémně vysokou inflaci – prakticky nejvyšší v

Evropě – tak ten zásah do střední třídy bude tak dramatický, že i

tento druh odběratelů bude mít skutečně problémy,“ míní.  

A to je podle Kovandy letošek jen začátek. „Vzhledem k tomu, jak se

vyvíjejí ceny na burzách, tak ta letošní topná sezóna bude určitým

zahřívacím kolem,“ padlo s poukazem na slova belgického premiéra

Alexandera de Crooa, jenž hovořil o tom, že bude pro Evropu těžkých

příštích pět až deset zim.

Následně ekonom uvedl, že jestli bude pokračovat současný vývoj cen

na energetických burzách, tak se máme připravit na to, že „pokud

bude vláda chtít skutečně pomoci lidem“, tak další „úsporné tarify“

budou muset být „ve výši stovek miliard korun“.

Štěpán na to shrnul, že se nejedná zdaleka o problém domácností, ale

také o hrozbu pro průmysl. „Vezměte si, za jaký ceny se prodává

dneska plyn ve světě: Alžír a Maroko 10 korun, Indie 10 korun, v

Americe 4 koruny, Rusko pro průmysl 2 koruny… U nás 80 korun,“

jmenoval.

Fotogalerie: - Energetický zákon

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Cestou-energeticke-bezpecnosti-13248#6
https://www.brusselstimes.com/276613/de-croo-the-next-five-to-ten-winters-will-be-difficult
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Energeticky-zakon-13246#1
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„Důvod, proč v České republice jsou ty nejvyšší ceny plynu a

elektřiny, mi není jasný. To je chyba této vlády. Nikoho jiného,“

pronesl pak jasně Štěpán.

https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Energeticky-zakon-13246#2
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Energeticky-zakon-13246#3
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Energeticky-zakon-13246#4
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Energeticky-zakon-13246#5
https://www.parlamentnilisty.cz/galerie/foto/Energeticky-zakon-13246#6
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Kovanda na to ukázal, že kupříkladu Maďarsko má levnější plyn

kvůli dohodě s Gazpromem a náš plyn je navázán na burzovní ceny a

je dopravován přes Německo, což v tom hraje roli. „Klíčové je to, že

ruská strana s různými zdůvodněními neposílá dost plynu skrze

plynovod Nord Stream a německá strana odmítá spustit Nord Stream

2. Z tohoto důvodu je panika na burze,“ vysvětloval.

Pokud by podle Kovandy došlo ke spuštění plynovodu Nord Stream

2, tak by došlo k citelnému poklesu burzovních cen plynu, ale

„samozřejmě tady máme politickou otázku“, jelikož by prý spuštění

Nord Stream 2 „bylo vyloženo“ jako určitá „prohra Evropské unie

tváří v tvář Rusku“.

Psali jsme:

„Během jediného dne...“ Hrozba pro Fialu.

Slyšel Holec. Vážné

Premiér Fiala: Cílenější podpora směřuje k

ohroženějším skupinám

Žebračenka. Po oznámení Síkelova tarifu se vše

sečetlo. Padla výzva

Kavan: Odbory čekají. Ale pak promluví

otrávení lidé, kteří nemají co ztratit

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Behem-jedineho-dne-Hrozba-pro-Fialu-Slysel-Holec-Vazne-712265
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Behem-jedineho-dne-Hrozba-pro-Fialu-Slysel-Holec-Vazne-712265
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Premier-Fiala-Cilenejsi-podpora-smeruje-k-ohrozenejsim-skupinam-712267
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/politici-volicum/Premier-Fiala-Cilenejsi-podpora-smeruje-k-ohrozenejsim-skupinam-712267
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Zebracenka-Po-oznameni-Sikelova-tarifu-se-vse-secetlo-Padla-vyzva-712258
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Zebracenka-Po-oznameni-Sikelova-tarifu-se-vse-secetlo-Padla-vyzva-712258
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Kavan-Odbory-cekaji-Ale-pak-promluvi-otraveni-lide-kteri-nemaji-co-ztratit-712239
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Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v

jakékoliv výši bankovním převodem na účet:

123 - 4175230287/0100

QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

Redakci PL můžete podpořit i zakoupením

předplatného. Předplatitelům nezobrazujeme

reklamy.

Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav

vše, co chcete. Zaregistrujte se ZDE.

 
Jste čtenář a chcete komunikovat se svými

zastupiteli? Zaregistrujte se ZDE.

reklama
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Ing. Markéta Pekarová Adamová byl položen dotaz

dotaz

Vážená paní předsedkyně, jsem technik v jednom domě vBlansku na

JIžní Moravě,na Vaše výroky odpovídám dům zateplen 15 let

výměna všech rozvodů teplé a studené vody. odpojení domu od

dálkového vtápění a vybudování tepelného čerpadla.Úspory na

spotřebě tepla a teplé vody asi 30%.Můžete my tedy vysvětl...

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 54

Další články z rubriky

11:16 „Během jediného dne...“ Hrozba pro Fialu. Slyšel Holec. Vážné

„Zima bude pro vládu brutální stejně jako pro nás v těch 17

stupních,“ myslí si o příchodu topné sez…

 

 

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Marketa-Pekarova-Adamova-32268
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/Ing-Marketa-Pekarova-Adamova-32268
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=152635
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Behem-jedineho-dne-Hrozba-pro-Fialu-Slysel-Holec-Vazne-712265

